

**KERATAN AKHBAR-AKHBAR TEMPATAN**  
**TARIKH: 8 JUN 2014 (AHAD)**

<b>Bil</b>	<b>Tajuk</b>	<b>Akhbar</b>
1	45 Boya penambat dipasang di taman laut Johor tahun ini	Bernamea.com
2	Kanak-kanak dan remaja perlu dididik berhubung jenayah siber, kata Rosmah	Bernamea.com
3	Polis sahkan mayat Huntley	Berita Harian
4	DNA sah mayat Huntley	Mingguan Malaysia
5	Sah mayat Gareth	Metro Ahad
6	Police: It's Huntley's	Sunday Star
7	Body near chalet is Huntley's	New Sunday Times



## **45 Boya Penambat Dipasang Di Taman Laut Johor Tahun Ini**

MERSING, 8 Jun (Bernama) -- Jabatan Taman Laut Malaysia (JTLM) akan memasang 45 boya penambat di sekitar perairan Taman Laut Johor tahun ini dalam usaha melindungi terumbu karang.

Ketua Pengarahnya, Dr Sukarno Wagiman berkata ia sebagai langkah pencegahan untuk memastikan ekosistem di taman laut itu tidak terjejas akibat penggunaan sauh oleh bot nelayan dan pelancongan.

"Pemasangan boya ini untuk memastikan ancaman terhadap terumbu karang dapat dikurangkan apabila sauh bot tidak lagi dilabuhkan di atas batu karang," katanya ketika berucap pada program sambutan Hari Laut Sedunia 2014 dan Hari Biodiversiti Antarabangsa di Pulau Sibul Ahad.

Katanya boya-boya yang akan dipasang itu berkualiti tinggi dan mampu digunakan sehingga 15 tahun. JTLM sehingga kini memasang lebih 500 boya di beberapa negeri.

Hari Laut Sedunia disambut pada 8 Jun setiap tahun untuk mendedahkan kepada masyarakat tentang kepentingan laut dan sumbangan laut kepada kehidupan seharian.

Program itu dilaksanakan sejak 2011 di Pulau Tioman, Pulau Perhentian (2012), Pulau Redang (2013) dan tahun ini di Pulau Sibul, Johor.

Sukarno berkata usaha JTLM itu diharap mampu memberi kesedaran tentang keperluan memelihara khazanah serta produk pelancongan semula jadi yang ada di Malaysia.

Katanya sambutan Hari Laut Sedunia itu juga memberi peluang kepada masyarakat untuk terlibat secara langsung dalam usaha melindungi alam sekitar.

JTLM merupakan antara agensi kerajaan yang bertanggungjawab melindungi biodiversiti marin.

Dalam pada itu, JTLM turut menganjurkan program Restorasi Karang sempena Hari Laut Sedunia dan dijangka lebih 500 anak karang akan disemai di sekitar perairan Taman Laut Johor melibatkan 70 penyelam.

Jabatan itu telah menyemai lebih 10,000 anak karang di seluruh negara semenjak 2011.

Selain program Restorasi Karang, JTLM turut menyelitkan pengisian aktiviti seperti pameran dan kaunter bertemu pelanggan dan pemeriksaan kesihatan secara percuma.

Di Kuala Lumpur, **Menteri Sains, Teknologi dan Inovasi Datuk Dr Ewon Ebin** berkata pemusnahan habitat marin akibat tindakan manusia yang tidak dikawal di perairan negara boleh mengancam spesies marin tempatan.

**Berucap merasmikan sambutan Hari Laut Sedunia di Pusat Sains Negara**, beliau berkata kementerian menyediakan dana penyelidikan kepada penyelidik dan saintis tempatan dalam bidang sains marin dan oseanografi khusus dalam aspek penjagaan ekosistem laut di Malaysia.

"Hasil kajian ini diharap dapat menyumbang ke arah langkah penyelesaian inovatif dalam memastikan kelangsungan sumber alam sekitar marin," katanya.

-- BERNAMA



## Kanak-Kanak Dan Remaja Perlu Dididik Berhubung Jenayah Siber, Kata Rosmah



PUTRAJAYA, 8 Jun (Bernama)-- Kanak-kanak dan remaja perlu dilengkapi dengan ilmu pengetahuan mengenai jenayah siber yang semakin berleluasa, kata isteri Perdana Menteri Datin Seri Rosmah Mansor.

Beliau berkata golongan berkenaan perlu dididik agar bijak melayari internet bagi memastikan ianya tidak mendatangkan impak negatif terhadap diri mereka, keluarga dan negara.

Dengan 17.5 juta pengguna internet di negara ini, katanya masalah kebejatan sosial juga banyak berlaku ekoran dari penggunaan internet yang tidak bertanggungjawab.

"Pada masa kini pelbagai kes yang melibatkan alam siber dalam kalangan pengguna media sosial telah dilaporkan.

Justeru saya berharap anak-anak berfikir dahulu dengan rasional dan bukannya mengikut emosi ketika melayari internet bagi memastikan tindakan kita tidak memberi impak negatif kepada diri sendiri dan juga negara," katanya ketika berucap merasmikan Karnival Pandu Puteri dan Pandu Puteri Turun Padang Putrajaya, di sini Ahad.

Sehubungan dengan itu, Rosmah yang juga Yang Dipertua Persatuan Pandu Puteri Malaysia meminta program seperti "safe on the net" yang memberi fokus kepada pendidikan alam siber melibatkan murid sekolah diperluaskan lagi.

Katanya program itu yang dijalankan Pandu Puteri Cawangan Putrajaya sejak Oktober lepas turut mendapat kerjasama penuh daripada [Cybersecurity Malaysia, iaitu sebuah agensi di bawah Kementerian Sains, Teknologi dan Inovasi.](#)

"Seramai 40 pemimpin Pandu Puteri Cawangan Putrajaya telah dipilih menjadi Duta Kecil Cybersafe untuk mengendali ancaman siber agar menjadi pengguna siber yang bertanggungjawab.

Harapan saya ialah persatuan itu terus merancang dan melaksanakan program itu secara berterusan bagi mendedahkan ahli-ahli Pandu Puteri di seluruh Malaysia dengan kemahiran-kemahiran yang diperlukan agar mereka dapat menyampaikan ilmu tersebut kepada seluruh masyarakat," katanya.

Terdahulu beliau turut menyaksikan perbarisan pasukan Pandu Puteri mewakili seluruh negeri, dengan penyertaan lebih 650 peserta.

Turut hadir pada majlis itu ialah Menteri Wilayah Persekutuan Datuk Seri Tengku Adnan Tengku Mansor, Raja Puan Muda Perak yang juga Timbalan yang DiPertua Persatuan Pandu Puteri Malaysia Raja Nor Mahani Raja Shahar Shah dan Ketua Pesuruhjaya Persatuan Pandu Puteri Malaysia Normala Baharudin.

--BERNAMA

